
Ekstraordinær generalforsamling i Duborg-Samfundet 
29. marts 2025 kl. 15 i Duborg-Skolens fællesområde. 

(16 fremmødte) 
Dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent 
Valgt blev Jørg Asmussen og Ole Møller 

2. Redegørelse fra bestyrelsen om foreningens situation. 
Jørg redegør for foreningens formelle struktur, som den var krævet af 
pengeinstitutterne. Problemer med at få nye folk i bestyrelsen. 
Foreslår at afskaffe foreningen som juridisk forening. Anvendelsen af kasse-
beholdningen skal afklares. Forslag om at lægge kontoen ind under skolen. 
Man kan forsøge at skabe noget frivilligt på ruinerne af den gamle forening. 
Britt Odas undersøgelse af interessen blandt foreningens medlemmer diskuteres. 
Britt Oda siger selv, omkring 500 har fået den tilsendt og ca. 200 har svaret. Blandt 
svarerne ønsker de fleste at årsskriftet fortsat skal udkomme, at jubilæumsfester skal 
fortsætte og ca. 25 vil gerne bidrage med noget, - potentielt er der flere. 
Jørg konkluderer at scenarier blev gennemdiskuteret på den ordinære 
generalforsamling den 25. januar 2025, hvor vi nåede frem til forlaget under pkt. 3. 

3. Forslag fra bestyrelsen. 
Den nuværende bestyrelses forslag til ændring af foreningens struktur 
fremgår af bestyrelsens indledning i årsskriftet 2024-25, side 3: "Vi indkalder derfor 
til ekstraordinær generalforsamling [...] med henblik på at opløse Duborg-Samfundet 
som en forening i juridisk forstand. Håbet er, at Duborg-Samfundet herefter måske 
kan genopstå som en uformel sammenslutning, hvis bankforbindelse formelt ville 
ligge under skolen, og som kunne være organiseret omkring en frivillig 
arbejdsgruppe.”  

For at gøre det muligt at en frivillig arbejdsgruppe fremover vil kunne disponere over 
Duborg-Samfundets midler, vil det være nødvendigt at foretage en vedtægtsændring 
ved at ændre paragraf 15 så kassen ikke tilfalder Duborg-Skolens legatfond, men 
bliver en selvstændig konto mærket ‘Duborg-Samfundet’ under Duborg-Skolen 
hvilket vil gøre Duborg-Samfundets forvaltning simplere. Dette falder også i tråd 
med at Gunnar Dyrvig ønsker at få ‘Duborg-Skolen’ mere aktivt involveret. 

4. Forslag fra medlemmerne. 
Forslag skal være bestyrelsen i hænde inden den ekstraordinære generalforsamling. 
Ingen forslag er indkommet, men dog en kommentar til situationen fra Povl 
Leckband til artiklen ‘Kære læser’ (årsskrift side 3), som nævner det positive i alt det 
negative, nemlig opbakningen fra ældre årgange, deltagelse ved 
jubilarsammenkomster. Han håber, at foreningen kan genopstå som uformel 
sammenslutning. 
Der hersker enighed om Leckbands kommentar i forsamlingen. 



5. Afstemning om forslaget fra bestyrelsen. 
- Ny §15 i vedtægterne: I tilfælde af foreningens opløsning tilfalder eventuelle midler 

Duborg-Skolen med henblik på viderførelse af Duborg-Samfundets aktiviteter. 
Blev vedtaget med ingen stemmer imod og 1 afholdelse. 
- Nedlæggelse af foreningen som en juridisk forening og en ophævelse af foreningens 
vedtægter pr. 1. oktober 2025. 
Blev vedtaget med ingen stemmer imod og 1 afholdelse. 

6. Afhængigt af udfaldet af de tidligere punkter eventuelt: 
a. Nyvalg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter. 
b. Nyvalg af revisor samt suppleant. 
c. Fastsættelse af bidrag. 

Punkt 6 bortfalder. 

7. Eventuelt. 
Hvordan kommer vi videre nu? 
Gunnar Dyrvig: Hvilke mennesker skal gøre hvad? 
Leckband: Skolen skal havde lov til at være den tunge ende - udpege ‘nogle’ der tager 
sig af det. 
Maike Lohse: Arbejdsgrupper til de forskellige opgaver. 
Sven Wippich: Tage fat i de 25 fra Britt Odas undersøgelse. Vil selv gerne være med 
og har navne på 2 mere. 
Britt Oda: Hvad skal overdrages? Bestyrelsen bør lave en liste over opgaver. 
Diskussion af arbejdets indhold og hvem der gør hvad? 
Den gamle bestyrelse kontakter skolens rektor og hjemmesideadministrator og hører 
hvad der kan overtages og forsøger at få kontakt til nogle af de 25 der ønsker at være 
aktive. 
Diskussion om årsskriftets eksistens - den nye arbejdsgruppe må beslutte om 
årsskriftets fortsatte eksistens. 
Diskussion af de nuværende elevers interesse for Duborg-Samfundet. 
Kristian Kröber udtrykker tak for det arbejde der hidtil er udført af den afgående 
bestyrelse. 

Referat 29.03.2025 - Ole Møller


